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Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové 
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Zápis z 25. zasedání Akademického senátu 
č. j.  UKFaF/105910/2023 

konaného dne 15. 3. 2023 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: dr. Bárta Pavel, doc. Boušová Iva, Čech Petr, Fecske Peter, Hanusová Anna, dr. 
Hošťálková Anna, Mgr. Horáček Ondřej, Horny Matyáš, dr.  Jančálková Pavla, Janovcová Hana, 
dr. Kastner Petr, Mgr. Kerda Marek, Khatibi Seyedmohammad (od 14:16), doc. Krátký Martin, 
dr. Macháček Miloslav, doc. Malý Josef, doc. Siatka Tomáš, Bc. Straková Jana, doc. Vraníková 
Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Kučera Radim, prof. Nachtigal Petr (do 14:44), doc. Roh Jaroslav, 
prof. Zimčík Petr, prof. Šimůnek Tomáš, prof. Nováková Lucie 
 
Hosté: Dezham Amir (od 14:24), Mgr. Matějka Lukáš, Ing. Navrátilová Lucie, Dvořáková Ivana 
 
Sekretářka Akademického senátu: Pavlína Hynková  
 
Omluveni: dr. Babica Jan, doc. Červený Lukáš, dr. Kudláčková Zděnka, prof. Šatínský Dalibor, 
dr. Vokřál Ivan, prof. Štaud František, Ing. Vlčková Lenka, dr. Jirkovský Eduard, Mgr. Voříšková 
Eliška, JUDr. Maleček Župčanová Jana 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu 
3. Vystoupení vedení FaF UK 
4. Informace z AS UK a komisí AS UK 
5. Různé 

 
 
1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký ve 14:02 zahájil 25. zasedání senátu.  
Na úvod přivítal vedení fakulty a hosty zasedání.  
 



Senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Jako skrutátoři pro zasedání byli určeni Mgr. Marek 
Kerda a Mgr. Ondřej Horáček, zápis provedla Ivana Dvořáková. 
 
 
2. Schválení programu 

S navrženým programem 25. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu, doc. Krátký vyzval 
senátory ke vznesení návrhů na jeho případnou změnu, či připomínek. 
 
Ze strany senátorů nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí 
bodů, a proto předseda AS FaF UK vyzval senátory k hlasování o jeho schválení. 
 
Hlasování: 18-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil program 25. zasedání. 
 
 
3. Vystoupení vedení FaF UK 

Děkan doc. Roh na úvod podotkl, že shrne informace jak za sebe, tak za paní tajemnici 

a za prof. Štauda. 

• Výsledky GAUK – více než 40 % projektů (19) bylo přijato k financování, což je skvělá 

úspěšnost. 

• Změny v principech pro výpočet rozpočtu součástí UK – vedení univerzity navrhuje 

změnit důležitý parametr týkající se zohlednění aktuálního počtu studentů, který byl 

dlouho neměnný – jelikož počet studentů má na FaF poslední roky souhrnně klesající 

tendenci, lze očekávat pokles finančních prostředků.  

o Na UK funguje koheze – při více jak 4% poklesu u některé součásti UK 

mechanismem koheze uhradí pokles pod tuto hranici ostatní fakulty. 

• První odhady rozpisu – dotace na zvyšující se ceny energií. 

• Schváleno Opatření děkana č. 7 - Systematické hodnocení technicko-hospodářských 

pracovníků a pracovníků dělnických profesí na FaF UK – bude probíhat periodické 

hodnocení (zejména vzájemná zpětná vazba s nadřízenými). 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Dr. Hošťálková se zeptala, zda je tedy v souvislosti se změnou v principech rozpočtu naším 

cílem zvýšení počtu studentů na fakultě? 

Doc. Roh poděkoval za dotaz a odpověděl, že bohužel ano, ačkoli to samozřejmě nesmí 

znamenat snížení kvality.  

 

Prof. Šimůnek /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický rozvoj fakulty/: 

• Úspěch v AZV – získány 2 standardní granty jako hlavní uchazeč a 1 jako spoluuchazeč 

(25% a 50% úspěšnost). 

• Probíhají přípravy GAČR projektů, takže doufáme, že budou připraveny kvalitní 

projekty, které budou úspěšné. V žádostech jsou letos nějaké novinky a úpravy (např. 

celé v angličtině). Apel, aby žádosti byly odevzdány včas. 



• Další běžící evropské a národní projekty – informace viz Zápis z jednání kolegia děkana 

a rozšířeného kolegia děkana ze dne 6. března 2023. 

• Podána projektová fiše na projekt OncoPharm+ do ITI Hradecko-pardubické 

aglomerace – pokud bude projekt přijat, mohli bychom jej začít v příštím roce řešit (hl. 

garant prof. Wsól). 

• Fakulta se bude podílet na projektu Bipole, který připravuje Fakultní nemocnice HK. 

• Kolegiem děkana byly odsouhlaseny odměny za velké granty – finanční poděkování 

kolegům a kolegyním za velké projekty jako Horizon, ERC, mezinárodní GAČR apod. 

• Personální záležitosti – od začátku roku platí novelizovaný Kariérní řád (OD č. 1/2023). 

o Změnou je zavedení plánu kariérního rozvoje (PKR), který se nastavuje těsně 

po nástupu nového pracovníka; cílem je od počátku pracovního vztahu nastavit 

požadavky a očekávání. 

• Byla uzavřena nová univerzitní dohoda s odborovými organizacemi (celouniverzitní 

úroveň).  

o Zůstává výjimka z max. řetězení pracovních smluv (tj. uzavření na dobu určitou 

max. 3× na nejdéle 3 roky, poté v případě dalšího prodloužení musí přejít 

na neurčito), a to v rámci grantů a projektů a v rámci zajištění sezónních prací. 

o Nově neupravuje možnost dalšího řetězení pracovních poměrů v rámci 

zástupů za MD, RD a DPN. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Prof. Nachtigal: Studijní záležitosti /Anglická výuka, laboratorní diagnostika ve zdravotnictví/ 

• Počet přihlášek v bakalářském studiu LDZ v prezenční formě – nárůst 244 oproti 207 

vloni, LDZ v kombinované formě 43, což je srovnatelné s loňským rokem (45). Počítá 

se s rozdělením prvního ročníku do tří skupin. 

• Bylo podáno 38 přihlášek do navazujícího studijního programu BLDZ. 

• Aktuální počet studentů samoplátců ve studijním programu Pharmacy je 159 

studentů, z toho 105 studentů z Íránu, 29 z Jižní Koreje a ostatní národnosti – Kosovo, 

Čína, Turecko, Kanada, Sýrie, Nigérie, Keňa, Egypt a Bulharsko, 55 % zahraničních 

studentů tvoří muži. 

• Zatím 82 přihlášených uchazečů do programu Pharmacy a 34 do programu 

Pharmaceutical Sciences; deadline podání přihlášek je 30. 4. 2023. 

o Proběhlo první kolo přijímacích zkoušek v Íránu – 32 studentů bylo přijato. 

 

Nebyly vzneseny další doplňující dotazy. 

 

Doc. Kučera: Studijní záležitosti /Farmacie/ 

• Nárůst přihlášek na 840 oproti 774 vloni, z toho 598 žádá o upuštění od přijímací 

zkoušky (cca 5 zamítnuto z důvodu nesplnění požadavků). 

• Na další zasedání AS FaF UK budou projednávány podmínky přijímacího řízení pro další 

AR. 

• Byly schváleny komise pro kvalitu výuky jak pro bakalářský studijní program, tak 

pro studijní program Farmacie. 



o V rámci univerzity vznikla pracovní skupina pro hodnocení výuky studujícími 

pod prorektorem doc. Polákem (z FaF – Petr Čech, dr. M. Kovařík), 13. 4. by 

mělo proběhnout setkání se zástupci fakult. 

• Prorektorka Martínková otevřela otázku tzv. graduation rate.  

• Hodnocení výuky studujícími – proběhly schůzky s kolegy a také setkání Studijní 

komise AS FaF UK, řešeny např. rovnocenné požadavky na studenty v různých 

variantách testů, chyba v testu musí být vždy hodnocena ve prospěch studenta aj. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Roh informoval o tom, že ve spolupráci s Masarykovou univerzitou byla vypracována 

oficiální žádost, aby došlo ke změně národní legislativy. Podle ní musí být ve studijním 

programu Farmacie absolvováno 6 měsíců praxe v lékárně. Evropská směrnice stanovuje 

pracoviště pro praxi jako lékárnu nebo jiné farmaceutické oddělení nemocnice, a právě tuto 

možnost chceme prosadit i pro naše studijní programy, kdy by mohli studenti část ze 6 měsíců 

strávit na oddělení např. klinické farmacie nebo radiofarmacie. Bylo tedy připraveno 

stanovisko, které je nyní předáno k vyjádření odborným společnostem a České lékárnické 

komoře, se kterou byla otázka předjednána. 

Senátorka Hana Janovcová: Máme nějaký časový výhled, kdy by mohlo být vyřešeno? 

Doc. Roh: V jednání je i možnost, že bychom se mohli evropskou legislativou řídit již nyní, 

ale to nejspíše nebude možné, a úprava legislativy je opravdu na delší časový horizont, což 

potvrdil i Mgr. Matějka. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy. 

 

Prof. Nováková /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/: 

• ZLR se připravuje na otevření – nové bannery směr do ulice Brněnská, nová otevírací 

doba => umožní více návštěv o víkendu + komentované prohlídky, lze jako brigáda pro 

studenty magisterského studia po proškolení, do prostor zahrady bude umístěna 

pokladnička pro dobrovolné příspěvky. 

• Prodej reklamních předmětů na recepci zahájen 6. 3. – nový plakát k propagaci 

u šatny. 

• Přesun dne Zentivy ze 7. 3. na 20. 4. – všichni jsou opět zváni. 

• Dne 13. 3. proběhla schůzka k propagaci fakulty se studenty Mgr. studia 

(spoluorganizuje Hana Janovcová) – stanovena pravidla pro propagaci na středních 

školách– prezentace s informacemi ze schůzky je umístěna na webu OVMV. 

• Dne 23. 3. proběhne schůzka s vybranými ERASMUS studenty – informace k organizaci 

a administrativě výjezdů. 

• Ukončeno VŘ na zaměstnaneckou mobilitu akademických i neakademických 

pracovníků – výzva k větší iniciativě akademických pracovníků, prostředky jsou. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 



Místopředsedkyně Anna Hanusová se zeptala k přesunutému Dni Zentivy, zda dojde opět 

ke zrušení výuky. 

Prof. Nováková uvedla, že bohužel již není možné rušit výuku podruhé, šlo o nešťastnou 

souhru okolností, a již zůstala zrušená výuka 7. 3.  

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy. 

 

Prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

• Mephared 2 

o Dne 16. 3. ve 12:00 ukončení veřejné zakázky – otevření obálek s nabídkami, 

uvidí se, zda je cena akceptovatelná a příp. budeme řešit potřebu navýšení 

dotací. 

• Jednání s firmou LOKNI – původní podmínky nabídky na další zásobník filtrované vody 

pouze za provozní náklady se neukázaly reálné, provoz by stál 8 000 Kč měsíčně, 

přičemž současný dodavatel nabízí výrazně nižší cenu (až 3× levnější). Detaily poskytne 

paní tajemnice na příštím zasedání AS. 

• Spotřeba tepla – fakturace za rok 2022 výrazně nižší i přesto, že stouply ceny o 8 %. 

Spotřeba v GJ byla nižší o 24 %, než je průměr za poslední 4 roky (o 30 % nižší než 

za poslední rok) – budou dodány informace po skončení celé topné sezóny. 

• 13. 3. vypsáno VŘ na pravidelně nakupovaný laboratorní materiál (nákupy přes sklad). 

• Společnost NEXTBIKE po jednání zřídí nové stanoviště sdílených kol na Zámostí, 

aktuálně se řeší možnost jako benefit pro zaměstnance i studenty. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Anna Hanusová dodala poznámku k firmě LOKNI, že bude ráda za bližší informace, návrh paní 

tajemnice o zahájení komunikace s vedením Kolejí a menz – z jejich strany je komunikace 

špatná. 

 

Doc. Krátký položil dotaz ke kácení stromů v ZLR. 

Prof. Zimčík odpověděl, že stromy byly ve špatném stavu, bylo třeba je pokácet, aby 

neohrožovaly okolí – kácení bylo povoleno Odborem životního prostředí magistrátu města 

Hradec Králové a bude realizována náhradní výsadba. 

 

Mgr. Kerda se dotázal na upřesnění data otevření obálek (původně avizováno 14. 3.). 

Prof. Zimčík uvedl, že termín se posouval kvůli dotazům, na které se reagovalo. 

Mgr. Kerda ještě doplnil dotaz, zda bude možné sdělit výsledek senátorům co nejdříve 

po otevření obálek? 

Prof. Zimčík uvedl, že nelze, informace bude mít pouze fakulta jako zadavatel a hodnotící 

komise, následovat bude hodnocení, resp. kontrola nabídek, cca měsíc až měsíc a půl, poté 

budou probíhat příp. jednání s ministerstvem ohledně navýšení dotací. 

 

Dr. Jančálková se dotázala k VŘ na spotřební materiál, zda budeme navyšovat kapacitu 

skladovacích prostor i počtu pracovníků, kteří se o to budou starat. 



Prof. Zimčík – bude uvolněna jedna ze stávajících místností ve skladu + jedno náhradní místo 

na Zámostí pro věci, které se nevejdou a budou se postupně převážet našimi řidiči. Zvažovali 

jsme i dohodu s dodavateli, že by se materiál zavážel postupně, ale to nebylo výhodné jak 

kvůli právním otázkám ohledně pojištění nebo i z evidenčních důvodů, kdy bychom měli jiné 

množství formálně v systému a jiné reálně. Personální zajištění zůstane stejné, tj. p. Kysilková, 

p. Kalous a kolegové z IPTO. 

Prof. Zimčík doplnil, že by to mělo proběhnout souběžně se spuštěním elektronického 

obchodního centra – kdy objednávka proběhne podobně jako v e-shopu, vytvoří se 

elektronická žádanka a zboží si poté objednatel vyzvedne ve skladu. 

 

Nebyly vzneseny další doplňující dotazy. 

 

Doc. Krátký otevřel obecnou diskuzi k informacím od vedení. 

 

Doc. Roh zmínil stanovisko Vědecké rady FaF UK ohledně spolupráce s časopisy 

z vydavatelství, které zneužívají princip Open Access k masové produkci publikací se spornou 

úrovní recenzního řízení (zveřejněno na intranetu). Podotkl také, že se bude tato 

problematika v brzké době řešit i na celouniverzitní úrovni. 

 

Anna Hanusová předala informaci o postupu řešení nedostatečného úklidu a absence 

dávkovače na prostředek na mytí nádobí ve studentské místnosti v 8. patře. Studentům byl 

zaslán e-mail a děkuje tímto paní tajemnici za rychlé vyřízení. 

Anna Hanusová se dále dotázala k systému doučování na fakultě – tutorství – na jiných 

fakultách funguje běžně, ale různými způsoby, bylo by tedy na nás, jakým způsobem bychom 

organizaci tutorství případně pojali, a oficiální přístup k této otázce by mohl i nalákat další 

zájemce o studium. 

Doc. Roh uvedl, že toto téma chce řešit dál, jde o dobrou myšlenku. 

Doc. Kučera: konkrétní provedení budeme určitě řešit, nicméně neformálně tato možnost již 

funguje, ale určitě stojí za to udělat jí oficiálně. 

Doc. Krátký podnítil další diskusi – jak tedy s touto myšlenkou naložit, a navrhl např. opatření 

děkana. 

Doc. Kučera podotkl, že jde o záležitost, se kterou může fakulta pomoci, ale není to tolik 

o vedení, ale hlavně o studentech – dobrovolnících. 

Anna Hanusová uvedla, že nadnesla tuto otázku studentské komoře a několika vyučujícím, 

přičemž názory se různí, ale důležité je, aby na tutorství měli daní studenti kapacitu, nemusí 

jít o velký počet, na LF v 1. ročníku je jeden tutor pro každou studijní skupinu studentů. 

Doc. Kučera se dotázal, zda se řeší otázka doučování, nebo pomoc s přechodem ze SŠ na VŠ? 

Anna Hanusová odvětila, že vlastně obojí, protože daný tutor je pro svou skupinu studentů 

i kontaktní osoba. 

Doc. Kučera konstatovat, že je přístupný dalšímu jednání, kde by byla stanovena forma i účel 

tutorství, dále zmínil např. volitelné předměty – řešené úlohy v 1. ročníku, které otázku 

doučování již aktuálně řeší ze strany fakulty. 

Dále byly dohodnuto, že proběhne schůzka k této problematice. 

 



Doc. Vraníková se dotázala ohledně publikování v časopisech se spornou úrovní recenzního 

řízení, a to ve smyslu, zda stále platí tolerance, resp. odměňování publikací v těchto 

vydavatelstvích, pokud nepřesáhne jejich počet 20 % prací daného autora v pětiletém období. 

Doc. Roh odpověděl, že ano, toto je interní metodika odměňování vědecké činnosti, 

stanovisko Vědecké rady FaF UK je obecné a doporučující. 

Doc. Vraníková dále požádala o upřesnění, zda se články v těchto časopisech odeslané 

do 28. 2. 2023 počítají jako běžné články. 

Doc. Roh upřesnil, že do 28. 2. se počítají všechny, a až se bude provádět hodnocení v prosinci, 

tak např. pokud 4 články v MDPI budou tvořit 20 % z celkového počtu prací daného autora, 

pátý se již počítat nebude. Tzn., že do 20 % článků v MDPI a podobných vydavatelstvích se 

započítávají i ty dříve publikované (vždy v pětiletém období).  

Doc. Vraníková ještě doplnila svůj dotaz z minulého zasedání AS FaF UK, jakým způsobem se 

rozdělí peníze, které by jinak dle metodiky připadly na již nezapočítávané publikace.  

Doc. Roh uvedl, že se rozdělí mezí zbylé publikace, ale nejedná se o výrazné částky. 

 

Doc. Krátký se dotázal na vnitřního auditora. 

Doc. Roh odpověděl, že i druhé VŘ bylo neúspěšné, stále hledáme nového interního auditora. 

Doc. Krátký doplnil dotazem, kdo tedy nyní tuto činnost zastává? 

Doc. Roh odvětil, že externí audit se dělá samozřejmě nadále, ten interní je hlavně pro nás 

za účelem zlepšování vnitřních procesů, nyní se tedy aktivně neřeší. 

 

Doc. Krátký předložil dotaz kolegů, zda je plánováno navyšování stravenkového paušálu? 

Doc. Roh odpověděl, že není, je v řešení hlavně otázka navýšení tarifů s ohledem jak 

na navyšování cen, tak i budoucího rozpočtu fakulty. 

 

Doc. Krátký položil dotaz, zda je nějaký fakultní fond nebo způsob pro účel financí za publikaci 

pro postdoktoranda? 

Prof. Šimůnek odvětil, že pokud je alespoň částečně zaměstnancem, tak to jde, pokud je jen 

na projektu, tak jedině z daného projektu. Úvazek může mít, pokud má na něj kapacitu 

a maximum je 1,0 úvazku. 

Doc. Roh uvedl, že na tuto situaci je také myšleno na nových velkých projektech, kde jsou 

nastaveny vyšší tarify i bez ohledu na publikace. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

 

 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

Doc. Krátký předal informace od dr. Jirkovského z AS UK: 

• 21. 2. 2023 proběhl kulatý stůl k Principům rozdělování příspěvků a dotací na UK 

pro rok 2024. 

• Změna v kolegiu rektorky od 1. 3. 2023, po vzájemné dohodě odejde prorektorka  
prof. Křížová (zahraniční záležitosti). 

• Na RUK došlo mj. k administrativní změně – ekonomický a personální odbor se sloučil 
v odbor jeden. 



• Předsednictvo vyzývá všechny členy akademické obce k účasti v komisích AS UK jako 
extramurální členové (je stále možné delegovat zástupce za FAF do komisí zřízených 
dle Pravidel podpory zájmové činnosti studentů UK – Hodnotící a Kontrolní komise). 

• Ekonomická komise – za FAF byl projednán s kladným stanoviskem návrh dodatku 

č. 6 k SOD Mephared 2 (více + méněpráce a změna celkové ceny o 975 Kč). 

• IT komise zasedá dnes večer – bude se probírat upravená verze chystaného 
dokumentu „Bezpečnostní příručka pro uživatele“.  

 
Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

 

 

5. Různé 

Předseda senátu požádal o schválení zápisů z 23. a 24. zasedání AS konaných dne 8. 2. 2023, 

které měli členové AS FaF UK k dispozici k připomínkování a obdrželi je s předstihem ve finální 

podobě. 

 

Hlasování o zápisu z 23. zasedání: 17-0-2 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 23. zasedání AS konaného dne 8. 2. 2023. 

 

Hlasování o zápisu z 24. zasedání: 18-0-1 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 24. zasedání AS konaného dne 8. 2. 2023. 

 

Doc. Krátký informoval, že žádosti senátorky Hany Janovcové o členství ve studijní komisi bylo 

předsednictvem AS FaF UK vyhověno. 

Senátoři připomínkovali prezentaci, kterou je fakulta propagována na středních školách, 

příště bude očekáván komentář či zpráva od prof. Novákové, které budou připomínky zaslány. 

 

Nebyly předneseny žádné další informace ani doplňující dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký poděkoval všem přítomným za účast, připomněl termín 

dalšího zasedání, které se bude konat dne 12. 4. 2023 a ukončil zasedání senátu v 15:25 h. 

 

 

Zapsala: Ivana Dvořáková 

 

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

V Hradci Králové dne 17. 3. 2023. 

  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 24. zasedání konaném dne 8. února 2023 

 

Usnesení 25-1: AS FaF UK schválil program 25. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 25-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 25-3: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 25-4: AS FaF UK schválil zápis z 23. zasedání AS konaného dne 8. 2. 2023. 

Usnesení 25-5: AS FaF UK schválil zápis z 24. zasedání AS konaného dne 8. 2. 2023. 

Usnesení 25-6: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé.  

 

 

Zapsal:  doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila:  doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 


